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GOSPOD PRIHAJA …
S prvo nedeljo decembra vstopamo v milosten adventni čas. Med 
Kristusovim prihodom na zemljo – njegovim rojstvom in njegovim drugim 
prihodom – prihodom v slavi, ko bo ustvaril novo nebo in novo zemljo, je 
še en prihod, je nenehno prihajanje našega Odrešenika Jezusa Kristusa 
v naša srca, v moje in tvoje srce. O tem "adventu", o tem prihodu je Jezus 
govoril pri zadnji večerji: "Ako me kdo ljubi, bo mojo besedo spolnjeval in 
moj Oče ga bo ljubil in bova k njemu prišla in pri njem prebivala."
Zato adventni čas ni le čas zunanje priprave na božično praznovanje, 
ampak čas, ko bi naj še močneje v naših srcih odmeval vzklik: "Pridi, 
Gospod Jezus. Pridi v moje srce, vstopi v moje življenje!" To je vzklik 
adventnega časa, časa skrivnostnega prihoda našega Odrešenika v naša 
srca. Šele ko v moje srce pride Odrešenik, šele takrat, ko doživim "advent" 
– prihod Kristusa v moje življenje, šele takrat bom občutil veličino, 
bogastvo Kristusovega rojstva, njegovega prvega prihoda in zagledal 
svetlikajoče se obzorje drugega Kristusovega prihoda, obzorje polnosti 
življenja, obzorje novega človeka, obzorje Božjega kraljestva pravičnosti, 
miru in ljubezni. 
Budnost, h kateri nas vabi prva adventna nedelja, mora bit v nenehnem 
obračanju k Bogu. Kakor se sončnica obrača proti soncu ali kakor se igla 
v kompasu nenehno obrača k severu, tako se mora srce kristjana obračati 
in odpirati za Kristusov prihod. 
Naj nas letošnji advent naredi budne, naj nas čas milosti naredi čuječe, da 
bomo zaslišali melodijo Božje ljubezni do nas in dovolili, da novorojeni 
Odrešenik stopi v moje življenje in v njem zaživi. 

Alojz Bek, dhp 



Go. Faniko srečujemo skupaj s hčerko, ki obiskuje 1. 
letnik  Konservatorija za glasbo, smer balet, pri 
nedeljskih mašah ob desetih. Po izobrazbi je univ. dipl. 
teologinja, zaposlena v društvu Šent, v enoti Velenje. 
Njihovi programi so namenjeni ljudem s težavami v 
duševnem zdravju, v Velenju pa tudi zasvojencem.

Fanika, kaj je Štajerko prineslo na Koroško? Prosim, če se nam na kratko 
predstaviš. 
Otroštvo sem preživela v vasi blizu Slovenskih Konjic. V primarni družini, s 
katero sem še danes zelo povezana, smo poleg staršev sobivali trije otroci, dva 
brata in jaz. Na Koroško, kamor sem se preselila po poroki in tu postala tudi 
mama, me je pripeljala ljubezen. Prej Koroške nisem ravno poznala. Takoj me 
je prevzela s svojimi naravnimi lepotami. 
Tvoja odločitev za študij teologije v tistem času ni bila tako običajna. Kaj 
te je nagnilo k temu? Si imela kdaj željo poklicno delati v Cerkvi? 
Izhajam iz družine, v kateri je imela vera pomembno mesto. Spominjam se, da 
me je vse, kar je bilo povezano z duhovnostjo, zanimalo že od malega, 
predvsem pa me je vedno zanimal človek in njegov odnos do Boga, samega 
sebe, sočloveka, družbe, narave, zato študij teologije. Med študijem sem 
spoznala, da mesto laiških teologov v Cerkvi sistemsko še ni urejeno, zato tudi 
nisem razmišljala o poklicnem delovanju v njej. Vleklo me je na področje 
sociale, k delu z ranljivimi skupinami, a teologom zaposlitve takrat tudi zunaj 
Cerkve ni bilo lahko najti. Brez ustrezne specializacije namreč nismo mogli 
opravljati strokovnega izpita iz socialnega varstva. Da bi dobila boljše 
možnosti, sem kasneje končala podiplomski študij na Fakulteti za socialno delo 
in zaradi tega kmalu našla službo na željenem področju. 
Pri svojem delu se srečuješ z ljudmi z duševnimi težavami. Kaj je najbolj 
pomembno za človeka, ki se znajde v duševni stiski? Je vera, če jo človek 
ima, lahko podpora pri zdravljenju? 
Res je. Vsak dan se pri delu srečujem z ljudmi, ki nosijo breme tovrstnih težav. 
Te mnogokrat privedejo tudi do različnih oblik zasvojenosti in večkrat tako 
presežejo človeka, da sam ne zmore iz težke situacije. Tu je odnos lahko temelj 
za okrevanje in vir, s pomočjo katerega lahko v človekovo življenje vnesemo 
spremembo, upanje. En sam odnos, v katerem dobi oseba izkušnjo, da je v 
celoti sprejeta takšna, kot je. Z vsemi svojimi težavami, stiskami, ranami, 
izkušnjami. Pomembno je, da ima človek, ki se znajde v stiski, možnost srečati 
sočloveka, ki ga bo podprl, kjer sam ne zmore, ga vzel zares, mu dal prostor in 
čas, da se izrazi, da izrazi svojo stisko, ki ga bo zares in brez dajanja 
vnaprejšnjih sodb slišal, začutil, mu dal občutek vrednosti in mu pomagal uzreti 
tudi njegove močne strani.  

NAŠ OBRAZ: FANIKA LONČAR 



Na vprašanje, ali je vera, če jo človek ima, lahko podpora pri zdravljenju, si 
upam trditi, da zagotovo, saj osmišlja njegovo življenje. Že Viktor Frankl, 
psihoterapevt in utemeljitelj logoterapije, je zapisal, da če je življenje smiselno, 
je smiselno tudi trpljenje in da lahko človek, ki verjame v smisel svojega 
obstoja, presega svojo usodo, četudi je njegovo življenje težko.  
Veseli smo, da si pred kratkim brez pomislekov pristala na sodelovanje v 
uredniškem odboru Vogelnega kamna. Kako vidiš našo župnijo, kaj ti 
pomeni sodelovati v njej? 
Naša župnija se mi zdi živa in dejavna na veliko področjih. Opaziti je, da so 
ljudje zares pripravljeni s svojim sodelovanjem in medsebojnim povezovanjem 
graditi živo skupnost, zato se s svojim razmišljanjem ne želim ustavljati ob tem, 
koliko nas je v župnijski skupnosti po številu, ampak mi je pomembno to, da 
smo zares živi. Vesela sem, da lahko s sodelovanjem pri Vogelnem kamnu 
delček k tej živosti prispevam tudi sama. 
Začenja se advent. Kako v družini preživljate ta čas? Kaj si želiš zase in 
za ljudi okrog sebe? 
Advent je za našo družino predvsem čas, ko se ustavimo in damo prostor 
občutljivosti za stvari, ki so znotraj nas, da postanemo občutljivi za odnose, ki 
jih imamo z drugimi ljudmi. Kot družina poskušamo ujeti čim več trenutkov, 
preživetih v tišini, v duhovnem premišljevanju zato, da bi resnično zaživeli v 
Njegovem miru. Tega miru želim zase in za ljudi okrog sebe.                                                           

Pripravila Marija Prikeržnik 

TEMA MESECA:
PASTORALNO LETO EVHARISTIJE SE IZTEKA

V tem letu smo se v pastoralnih razmišljanjih posvetili temi o evharistiji. S to 
tematiko so se srečevali člani ŽPS in duhovniki na mesečnih rekolekcijah. 
Najprej smo bili pred izzivom, da vsak sam poglobi vsebino, nato pa, da skupaj 
načrtujemo, kako v župnijski skupnosti poživiti odnos do evharistije. 
Evharistija je Jezusova in moja daritev.
Naše zbiranje ob nedeljah in praznikih je ponavljanje izkustva velike noči. 
Evharistična daritev je spominjanje in hkrati udejanjanje Kristusove daritve na 
križu. Darovalec je isti, le način je drugačen: na križu gre za krvavo daritev, pri 
maši za nekrvavo daritev v evharistiji.  
Evharistija se daruje za vse žive in rajne, kar pomeni, da je tudi nebeška 
Cerkev združena s Kristusovo in našo daritvijo. Evharistija je daritev zahvale 
Bogu za vse njegove dobrote. Pri njenem obhajanju ni pomemben le duhovnik, 
ampak tudi Cerkev – skupnost, ki je Kristusovo telo. Bogoslužje je hvalnica, 
zahvala za Sina, čigar odrešenjska moč daje smisel našemu življenju.
Izpostavili smo dve drži pri sveti maši: darovanje in tišino. 
Darovanje. Ali se zavedamo, da smo pri vsaki maši povabljeni, da v zahvali ali 
prošnji darujemo konkretne trenutke svojega življenja? Kaj v trenutku, ko 
ministranti prinašajo darove kruha in vina na oltar, prinašamo in polagamo na 
oltar verniki?



Tišina. Med obrednimi gestami v bogoslužju ima tišina zelo pomembno 
mesto. Pripravimo se na poslušanje drugih glasov. Prisluhnemo glasu svojega 
srca, predvsem pa glasu Svetega Duha. Dva pomembna trenutka tišine pri 
maši sta: na začetku pri kesanju, ko premislimo svoje grehe, in po obhajilu, ko 
se potopimo v Gospodovo navzočnost, saj smo ga prejeli v hostiji. Kadar koli 
je med mašo tišina, izrabimo priložnost in pustimo, da Božja navzočnost 
preplavi našo dušo! 
Vprašajmo se: »Kako smo mi, Cerkev – Božje ljudstvo, udeleženi pri Kristusovi 
daritvi?« Cerkev nas spodbuja k polnejši udeležbi pri daritvi našega 
Odrešenika. 

Katehistinja Marija  

KARITAS V ADVENTU 
V soboto, 4. novembra 2023, smo se sodelavke Župnijske Karitas udeležile 
duhovne obnove mariborske nadškofije na Ptujski gori v baziliki Marije 
Zavetnice pod plaščem. Tako smo začele naše priprave na adventni čas.  
V pozdravnem nagovoru nam je p. Toni Brinjovc na kratko predstavil svetišče 
in nam zaželel prijeten in duhovno bogat dan. Bistvo romanja je, da se ozremo 
nazaj in tako ugotovimo, če smo kdaj skrenili s poti, ki nam jo kaže Bog, in jo 
poskušamo ponovno najti. Želel nam je, da bi se počutili, kot da smo doma, saj 
smo poromali k Mariji, naši materi. G. Maček, predsednik Nadškofijske Karitas, 
nam je pri tem pomagal z izčrpnim spokornim bogoslužjem, spraševanjem 
vesti in molitvijo. Imeli smo tudi priložnost za sveto spoved. Romarsko mašo 
je daroval p. Toni ob somaševanju več duhovnikov, po njej pa so prostovoljke 
ŽK Ptujska gora za nas pripravile okrepčilo v romarski hiši. Duhovno obnovo 
je vodil kancler in generalni vikar  Janez Lesnika. Opogumljal nas je, naj 
spreminjamo svet z dobrimi dejanji. Božja beseda se mora ukoreniniti v naših 
srcih. Ljudje naj po naših dejanjih odkrivajo Božjo ljubezen. Sodelavci Karitas 
veliko naredimo za ljudi v materialnem smislu, a še pomembneje je, da 
pričujemo za našo vero. Srečanje smo zaključili z Marijinimi litanijami. G. 
Maček se je zahvalil vsem romarjem za poslanstvo, ki ga opravljamo v okviru 
Karitas.  
POROČILO ŽUPNIJSKE KARITAS ZA LETO 2023
Letošnje leto je bilo za sodelavke in sodelavce Karitas zelo delovno, saj so 
našo dolino prizadele hude poplave. Takoj smo priskočili na pomoč prizadetim, 
jih obiskali in jim pomagali, s hrano, gospodinjskimi aparati, ki so jih podarili 
ljudje, in tudi finančno.  
V letu 2023 smo pomagali ljudem v stiski s paketi hrane, plačilom položnic in 
obleko. Tako smo oskrbeli 98 družin in posameznikov in plačali za 7000,24 € 
položnic. Iz lastnih sredstev smo kupili za 2665,25 € hrane. 4016,37 € smo 
zbrali kot dar za sveče, koledarje, snope, adventne venčke in voščilnice. 
Donacija občine je znaša 7258 €. Za zahvalno nedeljo so ljudje darovali 231 
kg hrane in stvari za osebno higieno. Hvala vsem dobrotnikom in vsem dobrim 
ljudem, ki imate srce za ljudi v stiski in ki nas podpirate ter nam s tem dajete 
moč in pogum, da vztrajamo pri našem prostovoljnem delu. 

Zapisali Jožica in Slavica 

IZ NAŠIH SKUPIN 



IZ ZAPISNIKA ŽUPNIJSKEGA PASTORALNEGA SVETA (ŽPS)
ŽPS se je 9. novembra sestal na 6. redni seji. Po molitvi, branju berila in 
duhovni misli smo razmišljali o evharistiji in osebni daritvi pri sveti maši. G. 
Župnik je apeliral na to, da se spoštujejo tudi posebni trenutki tišine v cerkvi – 
vsaj od zvonjenja pet minut pred mašo do maše, da se verniki lahko pripravijo 
na daritev; pred kesanjem in po obhajilu. To vključuje tudi glasne molitve (npr. 
molitev rožnega venca), ki se v tem času naj ne bi izvajale.  
Sledil je pregled zapisnika prejšnje seje in pogled na preteklo dogajanje v 
župniji: župnijsko romanje (bilo je duhovno bogato in ne prenatrpano); praznik 
vseh svetih (g. župnik je poudaril, da je bilo do leta 1925 pokopališče tudi okrog 
cerkve sv. Egidija in da je tudi v cerkvi pokopanih okrog 30 oseb; zato moramo 
v prihodnje tudi za te pokojne moliti); zahvalna nedelja (v vseh treh župnijah 
smo izvedli primerne slovesnosti).  
Pogovorili smo se tudi o načrtovanih dogodkih v  župniji v novembru in 
decembru: o mladinskih sv. mašah, s katerimi nadaljujemo; o praznovanju sv. 
Cecilije s skupnim koncertom vseh treh župnijskih zborov v Kotljah, kamor so 
povabljeni vsi verniki;  o adventnih večerih, katerih tradicijo nadaljujemo; o 
miklavževanju, tednu Karitas, adventnem spokornem bogoslužju, božični 
devetdnevnici, praznovanju božiča in koledovanju. 
Na kratko smo se pogovorili tudi o življenju župnijskih skupin. 

Rok Kotnik 

NADŠKOFIJSKO SREČANJE TAJNIKOV ŽPS
V soboto, 21. oktobra, sva se ga udeležila predstavnika ŽPS naše župnije 
(Marjan Rupreht in Metka Rožen) skupaj z g. župnikom, katehistinja Marija 
Prikeržnik, referentka za ŽPS pri nadškofiji, pa je sodelovala že v 
organizacijskem odboru. Zbrali smo se v Don Boskovem centru v Mariboru. 
Srečanje smo začeli z molitvijo za sinodo in prošnjo k Svetemu Duhu. 
Nagovorila sta nas g. nadškof in voditelj pastoralne službe Jani Družovec. G. 
nadškof nas je vabil h konkretnim, čeprav majhnim korakom skupne hoje. 
Opogumil nas je tudi z besedami: Hvaležen sem za skupno pot, ki jo po naših 
skupnostih že hodimo, in za vsakega, ki na to pot vabi druge in spodbuja tiste, 
ki pot že hodijo.  



V manjših skupinah smo nato predstavniki različnih ŽPS izmenjali izkušnje o 
vlogi tajništev ŽPS, sodelovanju z župnikom, drugimi člani ŽPS in župljani ter 
pričakovanjih in pomoči, ki jo tajniki pričakujejo od pastoralne službe. Dobili 
smo potrditev, da se trudimo v pravi smeri, in pomiritev, da se v večini župnij 
srečujemo z istimi izzivi. Končali smo z adoracijo, ki jo je vodil Nejc Kurbus, 
načelnik Združenja slovenskih skavtov in skavtinj. Srečanje je bilo prekratko za 
izmenjavo vseh izkušenj, primerov dobrih praks …, zato smo za to izkoristili še 
čas ob odličnem kosilu. Želimo si več srečanj in izobraževanj, ki nas lahko 
opolnomočijo in opogumijo za še aktivnejše pastoralno delo v župniji. Ob tej 
priložnosti vabim vse bralce Vogelnega kamna, ki čutite poklicanost za aktivno 
sodelovanje v župniji, da »nas pocukate za rokav« in nam pomagate »z 
majhnimi koraki prispevati k skupni hoji« našega župnijskega občestva.  

Metka Rožen 

Mladi so pri mladinski maši 11. novembra uprizorili prizora iz 
življenja sv. Martina.

PESEM V ČAST CECILIJI
V sredo, 22. novembra, na god sv. Cecilije so ravenski župnijski pevci pri 
jutranji sv. maši počastili svojo zavetnico, v petek, 26. novembra, pa smo v 
cerkvi sv. Marjete v Kotljah prisluhnili koncertu pevskih zborov vseh treh župnij, 
in  sicer MePZ sv. Egidija župnije Ravne, MePZ Rožmarin župnije Kotlje in 
ženskemu zboru župnije sv. Urha s Strojne, in se tako poklonili svoji zavetnici 
cerkvene glasbe, pevcev, orglarjev, rimski mučenki. Župnik g. Edi se je zahvalil 
vsem pevkam in pevcem ter ljudskim pevkam, ki s svojim ubranim petjem 
bogatijo bogoslužje, praznike in dnevne maše. Povabil je vse s pevskim darom, 
naj ga izkoristijo in se pridružijo kateremu izmed zborov. Sledilo je še prijetno 
druženje in pogostitev, ki so ju pripravili prijazni domačini. 

Marjan Rupreht 



ZANIMIVOSTI IZ ŽUPNIJSKE KRONIKE

Zapis v župnijski kroniki – 1941

Tukajšnjega župnika Mihaela Barbiča je sredi maja 1941, čeprav med 
zadnjimi, zadela usoda ostalih slovenskih duhovnikov: preko taborišča v 
Št. Vidu nad Ljubljano je bil izseljen na Hrvaško (Beočin pod Fruško 
goro), od koder je odšel na Krajnsko, živel pri Hinjah na Dolenskem, l. 
1945 pa odšel z mnogimi drugimi na Koroško, kjer vrši dušnopastirsko 
službo v Pečnici pri Beljaku. 
Ko je ostalo župnišče brez gospodarja, so se hitro našli ljudje, ki so 
izpraznili shrambo in omare in tudi večina pohištva se je neznano kam 
porazgubila. Celo ljudje na občini so se zgražali, ko je neka žena – 
domačinka v kuhinjskem vedru prinesla v občinski urad monštranco in 
ciborij s sv. podobami. Slednje je kmalu rešil nek vojni kurat, a sv. posode 
so še nekaj časa tam ostale. 

Pripravil Slavko Bek 

MePZ Župnije Ravne 

Strojnske pevke 



• 5. december, torek – miklavževanje; ob 18.00 v cerkvi (Starši 
prijavite otroke in prispevek poravnate v župnišču.)  
• 8. december, petek – praznik brezmadežnega spočetja 

Device Marije; sv. maša ob 10.00 in 18.00; ob 19.00 2. adventni večer v dvorani 
župnišča na Ravnah 
• 10. december, nedelja – ob 17.00 velika božična spoved  
• 15. december, petek – ob 19.00 3. adventni večer v dvorani župnišča na 
Ravnah 
• 16. december, sobota – začetek božične devetdnevnice; pri sv. maši ob 
18.00 Luč miru iz Betlehema 
• 22. december, petek – ob 19.00 4. adventni večer v dvorani župnišča na 
Ravnah 
• 24. december, nedelja – ob 10.00 sv. maša, ob 18.00 otroška božična sv. 
maša, ob 23.30 božičnica ter ob 24.00 polnočnica; pri sv. Neži božična večerna 
sv. maša ob 20.00, na Strojni ob 11.00 sv. maša, ob 22.00 božična sv. maša  
• 25. december, ponedeljek – božič, Gospodovo rojstvo; sv. maša ob 
7.30 in ob 10.00, ob 15.00 božični blagoslov otrok 
• 26. december, torek – Štefanovo; ob 10.00 in 18.00 sv. maša ter blagoslov 
vode in soli pri obeh sv. mašah 
• 27. december, sreda – sv. Janez; ob 7.30 sv. maša ter blagoslov vina  
• 31. december, nedelja – silvestrovo; sv. maše ob 7.30, 10.00 ter ob 17.30 
zahvalna molitvena ura ob koncu koledarskega leta 2023 in zahvalna sv. maša; 
na Strojni ob 11.00 zahvalna sv. maša ob koncu koledarskega leta 2023 
• 1. januar 2024, ponedeljek – Marija, sv. Božja Mati; sv. maša ob 7.30 in 
ob 10.00; na Strojni sv. maša ob 11.00  

Zakrament sv. krsta so prejeli: 32. Leander Mustar Juvan; 33. Eva Pečoler 
Vavpot; 34. Ariana Verdnik.

Zakramenta sv. zakona ni prejel noben par.

H Gospodu po večno plačilo so odšli: 50. Ivan Dobre, 87 let, Javornik 54; 
51. Marija Anželak, 86 let, Ob Suhi 1 a; 52. Denis Videršnik, 48 let, Kotlje 4; 
53. Vladimir Brumen, 94 let, Dobja vas 166; 54. Damjan Satler, 70 let, Tolsti 
vrh 117. 

Hvala za podporo Vogelnemu kamnu. V oktobru ste zanj darovali 
70,27 €. 

NAPOVEDNIK 

KRSTI – POROKE – POGREBI 


